
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 28. juni 2016 stillet følgende spørgs-

mål nr. 732 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares ende-

ligt.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Yildiz Akdogan (S). 

 

Spørgsmål nr. 732:  

”Vil ministeren sikre, at der fremover kan skabes et overblik over, hvor mange patien-

ter der årligt afvises på de psykiatriske akutmodtagelser?” 

 

Svar: 

Når man henvender sig til fx en psykiatrisk skadestue, så beror det på en lægefaglig 

vurdering, hvilken behandling der er behov for. Det er ikke nødvendigvis sikkert, at de 

vurderer, der er behov for en indlæggelse, men det er ikke det samme, som at de af-

viser patienterne. 

 

Sundhedspersonalet har en stor opgave i at forklare patienterne og eventuelle pårø-

rende, hvad der skal ske med borgeren. Og nok især i de tilfælde, hvor de vurderer, at 

der ikke er behov for en indlæggelse, så det er helt klart for patienten, at de ikke afvi-

ses, men at man har vurderet, at en anden behandling er den rette. 

 

Til brug for besvarelsen har Sundheds- og Ældreministeriet desuden anmodet om bi-

drag fra Danske Regioner, der henviser til tidligere bidrag, hvori Danske Regioner op-

lyser, at ingen patienter afvises i regionernes psykiatriske skadestuer, og at alle, der 

henvender sig, vurderes af sundhedsfagligt og autoriseret personale.  

 

Jeg henviser i øvrigt til mit svar på SUU alm. del spørgsmål 415. 

 

 

Med venlig hilsen 
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